

朝陽科技大學 094學年度第2學期教學大綱
Child Welfare 兒童福利

當期課號	3397	Course Number	3397
授課教師	高麗鈞	Instructor	KAO,LI CHUNG
中文課名	兒童福利	Course Name	Child Welfare
開課單位	幼兒保育系(二進)四B	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	<p>本課程要旨為闡述兒童福利領域的內涵及福利資源的應用。分別為：</p> <p>1.介紹兒童福利理論基礎、福利的發展、法規。</p> <p>2.支持性、補充性及替代性兒童福利服務。</p> <p>3.公及私部門--兒童福利資源網絡與服務的推展。</p>	Objectives	<p>The course is aimed to describe the meaning of child welfare and the use of resources associated with child welfares. The objectives are:</p> <p>1. To introduce fundamental theories, development, and regulations of child welfare.</p> <p>2. To introduce supportive, supplementary, and substitutional child welfare services</p> <p>3. To introduce the resource network and service development associated with child welfare in public and private sectors.</p>
教材	自編	Teaching Materials	
成績評量方式	1、上課參與、分組討論 (40%) 2、小組報告期中考 (30%) 3、期末考 (30%)	Grading	Class participation & attendance 40%;team presentation 30%; Final 30%
教師網頁	-		
教學內容	<p>說明兒童福利領域的內涵及福利資源的應用。</p> <p>1、介紹兒童福利理論基礎、福利的發展、法規。</p> <p>2、公及私部門--兒童福利資源網絡與服務的推展。</p> <p>3、支持性、補充性及替代性兒童福利服務。</p>	Syllabus	<p>1.Introduce students to the theory .future development and law associated with child welfare .</p> <p>2.Introduce students to the resource net and servise development associated with child welfare in the nation.</p> <p>3.Introduce students to supportive.supplementary and substitutional of child welfare services</p>

尊重智慧財產權，請勿非法影印。